

ضمان

مجلس الضمان الصحي
Council of Health Insurance

اسأل الضمان

فبراير 2023م

#الضمان_يضمنك



الإلزامية Mandatory

I'm a private sector employee, can I change my insurance?

The employer is obliged to insure all his employees and their family members covered by the Health Insurance Law. The employer shall obtain a unified health insurance policy that includes the minimum network of approved service providers from a qualified health insurer.

أنا موظف في القطاع الخاص هل يمكنني تغيير التأمين الصحي؟

صاحب العمل ملزم بالتأمين على جميع العاملين وأفراد أسرهم المشمولين بنظام الضمان الصحي وذلك بالتعاقد مع شركة تأمين صحي مؤهلة وإصدار وثيقة تأمين صحي موحدة تشمل الحد الأدنى لشبكة مقدمي الخدمة المعتمدين.

My wife is a private sector employee and has health insurance; however, I work in the government sector and do not have insurance; does she have the right to claim insurance for me?

Yes, health insurance covers the employee's husband, who works in the government sector or is unemployed, and also covers her sons up to the age of 25 and unmarried unemployed daughters also covered.

زوجتي موظفة في القطاع الخاص ولديها تأمين وأنا موظف قطاع حكومي وليس لدي تأمين، هل يحق لها المطالبة بحصولي على التأمين الصحي؟

نعم، التأمين الصحي يشمل زوج الموظفة إذا كان يعمل في قطاع حكومي أو لا يعمل، ويشمل أيضا أبناءها الذكور حتى سن 25 والبنات غير المتزوجات غير العاملات.



الإلزامية Mandatory

Is the employer obliged to insure the employee's second wife?

The private sector employer is obliged to insure all his Saudi and non-Saudi employees, along with their family members.

هل صاحب العمل ملزم بتحمل قيمة التأمين الصحي للزوجة الثانية للموظف؟

صاحب العمل ملزم بالتأمين على جميع العاملين وأفراد أسرهم المشمولين بنظام الضمان الصحي.



المنافع Benefits

Does the insurance cover childbirth and newborn care?

Yes, with a maximum of SAR 15,000, the health insurance policy covers the costs of pregnancy and childbirth, including pregnancy follow-up and natural/ caesarean delivery. The mother's policy also covers the costs of treating newborns for up to 30 days from the date of birth, with the maximum benefit of the policy until they are added to the policy retroactively from the date of birth.

هل التأمين الصحي يغطي الولادة ورعاية الطفل حديث الولادة؟

نعم تغطي وثيقة الضمان الصحي تكاليف الحمل والولادة بحد أقصى 15 ألف ريال سعودي وتشمل متابعة الحمل والولادة الطبيعية القيصرية، كما تشمل وثيقة الضمان الصحي تغطية تكاليف معالجة المواليد الجدد على وثيقة الأم وبعدها أقصى 30 يومًا من تاريخ الولادة وبعدها المنفعة الأقصى للوثيقة حتى تتم إضافتهم على الوثيقة بأثر رجعي من تاريخ الولادة.

Is joint replacement surgery (Arthroplasty) covered by health insurance?

The health insurance policy excludes joint replacement except for the benefits mentioned in the policy or for the treatment of complications resulting from a covered benefit such as knee joint replacement due to cancer or accident for new and renewed policies.

هل عملية استبدال المفاصل مشمولة في التأمين الصحي؟

تستثني وثيقة الضمان الصحي استبدال المفاصل ما عدا ما ذكر من منافع بالوثيقة أو لعلاج المضاعفات الناتجة عن منفعة مغطاة مثل استبدال مفصل الركبة بسبب سرطان أو حادث للوثائق الجديدة والمجددة.



المنافع Benefits

I have health insurance that started in January, does it include sleeve gastrectomy if my BMI is 35?

The Basic Health Insurance Policy covers the costs of bariatric surgery if the BMI exceeds 40 or 35 with complications, with a maximum of SAR 15,000 with a deductible of 0-20% and a maximum of SAR 1,000 during the policy period for new and renewed policies.

لدي تأمين صحي بدأ في شهر يناير، هل يشمل عملية التكميم إذا كانت كتلتي 35؟

تغطي وثيقة الضمان الصحي تكاليف جراحة معالجة السمنة المفرطة في حال تجاوزت كتلة الجسم 40 أو 35 مع وجود مضاعفات بحد أقصى 15000 ريال بنسبة تحمل 0-20% بحد أقصى 1000 ريال خلال مدة الوثيقة للوثائق الجديدة والمجددة.

Are contraceptives covered by health insurance?

Yes, the Basic Health Insurance Policy covers contraceptive costs up to a maximum of SAR 1,500 during the policy period for new and renewed policies.

هل موانع الحمل مغطاة بالتأمين الصحي؟

نعم تغطي وثيقة الضمان الصحي تكاليف موانع الحمل بحد أقصى 1500 ريال خلال مدة الوثيقة للوثائق الجديدة والمجددة.

ضمان

مجلس الضمان الصحي
Council of Health Insurance

🌐 chi.gov.sa | ☎ 920001177

f 📺 📷 📺 📺 SaudiCHI

#اسأل_الضمان

#الضمان_يضمنك